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Campionatul Național Superliga 
României a pornit în forță, weekendul 
trecut, prima etapă dovedindu-se una 
extrem de disputată, cu destule jocuri 
nedecise, cum au fost cele dintre FC 
Hermannstadt și Universitatea Craiova, 
încheiat 0-0, același scor fiind înregistrat 
și în partida de la Ploiești, dintre Petrolul 
și nou promovata din Buzău. O surpriză, 
o mare surpriză, s-a consemnat în 
meciul dintre campioana en-titre, FCSB, 
și Universitatea Cluj, jucat pe stadionul 
Steaua, și unde s-a înregistrat o altă 
remiză, scor 1-1. Dinamo București a 
condus cu 2-0 la Cluj, pe vicecampioana 
CFR, și a fost la un pas de o nouă surpriză, 
însă, în cele din urmă, experiența 
superioară a gazdelor, excelent conduse 
de pe banca tehnică de Dan Petrescu, 
și-a spus cuvântul, cei din Gruia revenind 
pe tabelă și în joc, ba chiar reușind să 
marcheze golul victoriei, 3-2, în minutele 
de prelungire. Un meci frumos, pentru 
care merită felicitări ambele echipe, 
care au dat totul pe teren, în ciuda unei 
temperaturi atmosferice destul de mari!

La Arad, Rapid București a condus cu 
1-0 la pauză, dar a terminat, la rândul 
său la egalitate, 1-1, cu gazdele de la UTA. 
Echilibru pe teren, echilibru și în ceea 
ce au demonstrat partiturile tactice 
ale celor doi antrenori, Mircea Rednic, 
respectiv irlandezul Neil Lennon, care-a 
debutat astfel într-un meci oficial pe 
banca giuleștenilor și căruia îi dorim o 
carieră lungă și frumoasă în Superliga 
României. Welcome, mister Lennon! 
Fotbalul românesc pornește, iată, în 
această ediție a Campionatului Național 
cu nu mai puțin de 7 antrenori care au la 
activ titluri de campion, numitul Lennon 
cu Celtic Glasgow, Elias Charalambous, la 
cârma FCSB, Constantin Gâlcă, antrenul 
de azi al Universității Craiova, tot cu FCSB 
campion, în anul 2015, Dorinel Munteanu 
cu Oțelul Galați, în 2011, Gheorghe Hagi 
cu FC Viitorul în 2017 și cu FC Farul în 
2023, Mircea Rednic la cârma Rapidului, 
în anul 2003, și cu Dinamo în anul 2007! 
Și, bineînțeles, Dan Petrescu, campion 
al României, atât în anul 2009, cu Unirea 
Urziceni, cât și, de mai multe ori, multiplu 
campion așadar, conducând de pe bancă 
pe CFR 1907 Cluj!

Apropo de Dorinel Munteanu, să 
menționez și victoria, în deplasare, a 
echipei sale, Oțelul Galați, 3-2, pe terenul 
celor de la Botoșani. O partidă frumoasă 
a fost și la Sfântu Gheorghe, unde SEPSI a 
învins pe Poli Iași cu 1-0.

Închei cu primul meci al etapei 
inaugurale, care a consemnat și marea 
surpriză a debutului de campionat, nou 
promovata Unirea Slobozia învingând cu 
1-0, la Ovidiu chiar, pe Farul Constanța! 
Așadar, partide disputate, frumoase! Ne 
așteaptă o lungă vară fierbinte, cu fotbal, 
sunt convins, de bună calitate! Succes, 
tuturor! 
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FEATURE

SUPERLIGA                  
Cifrele primei etape
  realizat de Liviu Manolache și Octavian Țopa

Buletinul Informativ al Ligii Profesioniste de Fotbal vă prezintă cele mai interesante 
statistice consemnate în prima etapă a SuperLigii.

Primul gol marcat în SuperLigă: Cătălin Cîrjan (Dinamo), Friday Adams (FC Botoşani), 

Diego Živulic (Oţelul Galați).

Cosmin Matei a marcat pentru a 40-a oară în principala competiţie internă.

Golul înscris de Sebastian Mailat a fost al 500-lea din contul celor de la FC Botoşani în 

prima ligă.

Cifre rotunde jucatori: Adrian Șut - meciul 150; Valentin Crețu - meciul 300.

41 de jucători au debutat în SuperLigă, dintre care 29 sunt străini: Dmytro Pospielov, 

Constantin Toma, Christ Afalna, Jordan Gele, Ionuţ Coadă (Unirea Slobozia), Tiago 

Goncalves (FC Hermannstadt), Luis Paradela, Gregorio Sierra, Carlos Mora (Universitatea 

Craiova), Michael Breij, Mihajlo Neskovic, Nir Bardea, Stefan Hajdin (Sepsi OSK Sf. 

Gheorghe), Tailson Gonçalves, Robert Miskovic, Filipe Teixeira (Poli Iaşi), Raoul Cristea, 

Loei Halaf (UTA Arad), Filip Blažek, Timotej Jambor (FC Rapid 1923), Armend Thaqi, 

Mohammed Kamara, Beni Nkololo, Meriton Korenica (CFR 1907 Cluj), Kennedy Boateng, 

Adrian Caragea (Dinamo), Dorin Codrea, Franck Tchassem (Universitatea Cluj), Adrian 

Chică-Roșă, Manuel Romano "Chapi" (FC Botoşani), Nikola Stevanovic, Vasilije Ðuric, 

Cristian Chira (Oţelul Galați), Ioan Tolea, David Ilie (Petrolul Ploiești), Diego Ferraresso, 

Robert Sălceanu, Tudor Călin, Vlad Prejmerean, Ricardo Matos, Cheick Traore (Gloria 

Buzău).

Antrenori debutanţi: Neil Lennon (FC Rapid 1923), Mehmet Topal (Petrolul Ploiești).

Elias Charalambous  (FCSB) - meciul 50 în SuperLigă. 

Gheorghe Hagi (Farul Constanța) - meciul 350 în SuperLigă.



Liga Profesionistă de Fotbal prezintă la finalul fiecărei runde cel mai bun unsprezece.
Iată cum arată echipa ideală a primei etape:

PORTAR

FUNDAŞI

MIJLOCAŞI

ATACANŢI

ANTRENORUL ETAPEI

Cătălin Căbuz 

Christopher Braun Juraj Badelj 

Adrian Mihalcea 

Florin Purece 

Daniel Bîrligea 

Diego Živulic 

Hakim Abdallah

Juri Cisotti Alexandru Musi 

Paul Antoche Alexandru Chipciu 

FC HERMANNSTADT

FC RAPID 1923 UNIVERSITATEA CRAIOVA

UNIREA SLOBOZIA 

UNIREA SLOBOZIA

CFR 1907 CLUJ

OŢELUL GALAȚI

DINAMO

OŢELUL GALAȚI FCSB

UNIREA SLOBOZIA UNIVERSITATEA CLUJ

Intervenţiile sale au salvat un punct pentru 
sibieni.

Folosit într-un sistem nou, în care a 
răspuns de tot flancul drept, a marcat 
primul gol în SuperLigă pentru Rapid.

Foarte bun în duelurile cu adversarii. Ar 
putea fi surpriza acestui campionat.

A gestionat excelent debutul ialomițenilor 
în SuperLigă, reuşind surpriza etapei.

A marcat primul gol al ialomiţenilor în Super-
Ligă, reuşita lui fiind de trei puncte.

A intrat în repriza secundă şi a făcut diferenţa 
cu un gol şi o pasă decisivă.

A marcat primele lui goluri în campionatul 
României. Un fotbalist puternic, foarte 

sigur în duelurie cu adversarii.

Gol şi pasă decisivă în cel mai spectaculos 
meci din prima etapă.

I-a oferit două centrări perfecte lui 
Zivulic. Este un fotbalist cu calităţi tehnice 

deosebite.

A marcat un gol spectaculos. Este unul 
dintre cei mai promiţători tineri din 

campionat.

S-a achitat excelent de sarcinile trasate de 
antrenor.

O evoluţie consistentă, apreciată de toţi 
cei 10.000 de spectatori prezenţi pe arena 

Steaua.

FEATURE

SUPERLIGA           
Echipa primei etape a sezonului 2024-2025
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Nou-promovata Unirea Slobozia a generat prima surpriză în noua ediție a SuperLigii. 
Evoluând fără emoțiile specifice primul meci din istoria clubului la un asemenea nivel, 
jucătorii echipei din Bărăgan s-au bucurat la final de o victorie pe terenul Farului 
Constanța.

O mare parte a acestui merit aparține antrenorului Adrian Mihalcea. Născut pe 24 
mai 1976, a debutat ca jucător în prima ligă pe 31 iulie 1996, în partida Dinamo - Gloria 
Bistriţa 3-0. În afara echipei bucureștene, a mai evoluat în principala competiţie internă 
pentru SC Vaslui, Astra, Unirea Urziceni şi Concordia Chiajna, bifând în SuperLigă 235 
de meciuri şi marcând 74 de goluri. A câştigat de două ori titlul de campion, în sezoanele 
1999-2000 şi 2001-2002, de fiecare dată cu gruparea din Ştefan cel Mare. A fost un 
veritabil atacant, un pericol permanent pentru porţile adverse.

Ca antrenor, Mihalcea a început în oraşul natal, la Unirea Slobozia, în sezonul 2013-2014, 
când a ocupat un onorabil loc 3 în liga secundă, după Poli Iaşi şi Rapid. Au urmat ACS 
Berceni, Dunărea Călăraşi, UTA, CS Mioveni, iar în 2017 a devenit secundul lui Cosmin 
Contra la echipa naţională.

Pe 21 iunie 2020 avea să debuteze ca principal în SuperLigă, chiar pe banca roş-albilor, în 
Dinamo – Sepsi OSK Sf. Gheorghe 1-3. A revenit la Slobozia în decembrie 2020, iar iunie 
2022 a semnat cu Chindia Târgoviște, pe care a condus-o pe prima scenă în 10 partide. 
Apoi, după un mandat la Gloria Buzău (sezonul 2022-2023), s-a întors acasă şi a preluat-o 
iar pe Unirea, cu care a câştigat liga secundă, reuşind o promovare istorică. 

INTERVIU

Interviu cu Adrian Mihalcea                  
(antrenor Unirea Slobozia)
  realizat de Petronel Tudor și Octavian Țopa
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1 Cât de grea 
a fost pentru 
Unirea Slobozia 

promovarea în 
SuperLigă?

Am plecat la drum anul 
trecut cu jucători noi 
veniți, cu un buget de 
mijlocul clasamentului 
și cu un obiectiv clar, 
acela de a ajunge în play-
off. Ne-a ajutat enorm 
liniștea în ceea ce privește 
organizarea clubului 
și, bineînțeles, liniștea 
financiară. 

2 Cât de mult 
contează pentru 
un antrenor să 

aibă parte de această 
liniște administrativă și 
financiară?

Cred că la toate echipele 
ar trebui să fie pe primul 
plan această liniște, nu 
doar la echipele mici ori cu 
pretenții mai reduse. Ca să 
meargă lucrurile în direcția 
dorită fiecare trebuie să-și 

facă treaba în dreptul lui, 
antrenorul în birou și pe 
bancă, jucătorii în teren 
iar cei din administrație la 
birourile lor. 

3 Au existat la 
Slobozia imixtiuni 
dinspre zona 

administrativă spre cea 
de antrenorat ori direct 
spre fotbaliști?

Niciodată! Acesta este 
motivul pentru care de 
câte ori am fost antrenorul 
echipei Unirea Slobozia am 
reușit să fac performanță 
aici. Au fost anumite 
discuții la alte cluburi, dar 
niciodată nu am trecut 
peste ideile mele, nu știu 
dacă este bine sau rău, dar 
am făcut doar ce am dorit. 
În multe părți a mers, în 
altele mai puțin.

4 Au fost mai multe 
momente de 
bucurie în sezonul 

câștigat în Liga a doua, 
mai întâi intrarea în play-

off, apoi promovarea 
matematică și, la final, 
clasarea pe primul loc. Ce 
ați simțit în toate aceste 
momente?

Poate am avut și norocul 
unui traseu bun, dar acest 
noroc ni l-am făcut și 
singuri, prin organizare și 
prin dorința de a acumula 
puncte la fiecare meci. 
Ținând cont de sistemul 
compețional din Liga a 
doua, interesul meu a fost 
încă din prima etapă de 
a câștiga punct, nu de 
a juca neapărat frumos. 
Având acest traseu bun 
am prins încredere și ne-
am poziționat foarte bine 
la sfârșitul campionatului 
regulat. Apoi, în play-off 
a fost un tur de forță, cu 
două luni grele, dar extrem 
de frumoase și benefice, 
încununate cu câștigarea 
trofeului Ligii a doua. 
Noi am avut într-un 
an competițional trei 
obiective clare, mai întâi 
intrarea în play-off, apoi 
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dorința de a prinde unul 
dintre cele două locuri 
de promovare directă, 
iar când am promovat 
matematic ne-am dorit să 
fim pe primul loc la finalul 
campionatului. Am vrut 
să ridicăm trofeul pentru 
un sezon istoric pentru 
Unirea Slobozia, iar bucuria 
realizării obiectivului a fost 
una totală. Multă lume 
ne-a considerat o echipă 
extrem de cinstită pentru 
că, deși eram promovați 
matematic, noi am jucat 
la același nivel ridicat, am 
dorit și am câștigat în 
continuare oriunde am 
fost. 

5 Slobozia este un 
oraș mic, mulți 
spun că prea mic 

pentru o prezență în 
SuperLigă. Care credeți 
că va fi impactul asupra 
municipiului această 
prezență a Unirii Slobozia 
în prima ligă?

Slobozia este un oraș mic, 
iar Unirea Slobozia este o 
echipă fără istoric și fără 
performanțe majore, dar 
cred și am speranța că 
impactul asupra societății, 
nu doar asupra celor care 
iubesc fotbalul, să fie 
unul major. Sunt investiții 
importante demarate în 
modernizarea stadionului, 
lucrări pe care le vrem 
terminate cât mai repede 
pentru a juca acasă, în fața 
suporterilor care ne-au 
susținut atât de mult în 
lupta pentru promovare. 
Vor veni la Slobozia echipe 
bune, va fi un beneficiu 
economic pentru zona de 
turism, spre exemplu, iar 
pe plan sportiv trebuie să 

ne obișnuim și la Slobozia 
cu performanța. De ce să 
nu încercăm, de ce să nu 
scăpăm de ideea că nu e 
cazul unui promovări, că 
nu se poate o promovare 
ori că nu este pentru 
Unirea Slobozia prezența în 
SuperLigă? Nu sunt costuri 
exagerate, este drept că noi 
avem cel mai mic buget 
din SuperLigă, dar asta nu 
ne va împiedica să avem 
rezultate pe plan sportiv.

6 A început 
campionatul. Cum 
a fost primul meci, 

unul în deplasare, teribil 
de greu, la o formație 
abonată la play-off și 
campioană a  României 
din urmă cu două 
sezoane?

Am fost puși în gardă de 
acest prim meci, în fața 
uneia dintre cele mai bune 
echipe din SuperLigă. 
O formație antrenată și 
manageriată de, aș putea 
spune, un super-om. 
Pentru mine Gheorghe 
Hagi este un super-om! A 
fost o partidă grea, una în 
care am suferit, am avut 
momente în care i-am pus 
în dificultate, am avut și 
noroc pe final, trebuie să 
recunoaștem. Am suferit, 
dar a meritat pentru că am 
înregistrat o victorie chiar 
la meciul nostru de debut 
în SuperLigă. Este doar un 
meci, un început frumos 
pentru Unirea Slobozia, 
dar suntem departe de 
obiectivul nostru.

7 Când a simțit 
antrenorul Adrian 
Mihalcea în timpul 

meciului că se poate 

obține chiar și o victorie 
cu Farul Constanța?

Eu le-am dat încredere 
fotbaliștilor din primul 
moment în care am 
început pregătirea pentru 
SuperLigă. Le-am spus că 
diferențele nu sunt atât de 
mari și că ține foarte mult 
de mentalitate. Dacă ai o 
atitudine corespunzătoare, 
poți câștiga meciuri. Lipsa 
jucătorilor tehnici, care fac 
diferența la alte echipe, 
o poți suplini cu această 
atitudine, agresivitate 
sportivă și spirit de 
sacrificiu. Nu de fiecare 
dată este posibil, dar 
trebuie să avem încredere 
în forțele proaspete. În 
meciul cu Farul am crezut 
că vom avea un prim sfert 
de oră de trac, emoție 
și timorare, era debutul 
nostru în SuperLigă, dar 
n-a fost deloc așa, chiar noi 
am fost echipa ce a părut 
în prima parte că este la 
conducerea jocului. 

8 La finalul meciului 
ați avut o bucurie 
rezervată …

M-am retras și i-am lăsat 
pe băieți să se bucure de 
rezultat. A fost munca lor, 
bucuria lor și nu am vrut să 
atrag eu atenția prea mult. 
Normal că sunt bucuros, 
nu se întâmplă în fiecare 
meci să reușești să câștigi 
împotriva unei echipe 
extraordinare. 
Le-am transmis băieților 
că trebuie să treacă repede 
pe lângă noi victoria cu 
Farul Constanța, avem 
de muncă pentru a ne 
prezenta cel puțin la fel 
de bine și în celelalte 
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partide. Urmează alt meci 
la fel de greu, împotriva 
campioanei României. 
Dacă vrem să avem și mai 
multă încredere în noi și să 
arătăm că putem să facem 
față în SuperLigă, trebuie 
să avem în mod constant 
astfel de evoluții și de 
rezultate.

9 Cât de important 
ar fi pentru 
antrenorul Adrian 

Mihalcea menținerea 
echipei Unirea Slobozia în 
SuperLigă?

Pentru mine ar fi o 
performanță. Eu am 
mai avut în Liga 1 două 
experiențe nefaste și acum 

ar fi o a treia. Vreau să-mi 
demonstrez că primele 
două au fost accidente și 
că, practic, traseul meu ca 
antrenor este în creștere. 
Acesta este obiectivul 
personal, lucrez la el, știu 
ce ne așteaptă, nu ne va fi 
deloc ușor, dar am mare 
încredere că se va îndeplini 
acest obiectiv.

După victoria cu Farul 
Constanța ați spus că v-ați 
dori ca, până la finalul 
campionatului, să obțineți 
doar rezultate de egalitate. 
În Liga a doua, Unirea 
Slobozia a fost campioana 
eficienței, cu victorii de 
1 – 0, specialitatea casei. A 
început în SuperLigă cu 

1 – 0. Este un secret aici, 
este un mod de a pregăti 
meciurile pentru această 
victorie la limită? Eu sunt 
un antrenor care pornește 
înaintea unui meci cu 
gândul de a nu primi gol. 
Pentru mine a nu lua gol 
este mai mult decât de 
a da un gol. Este vorba 
de muncă și organizare, 
stilul meu de a antrena nu 
e foarte estetic, dar este 
eficient până la urmă. Orice 
punct câștigat este un 
punct pe care-l ai în mână. 
Întotdeauna mi-a plăcut 
să avem un stil organizat, 
nu unul defensiv. Dacă 
am juca defensiv nu am 
reuși să marcăm acel gol al 
victoriei.
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Mă gândesc de multe ori că în toate 
aceste incursiuni în timp, în memorie şi 
răscolind nişte amintiri care dor, tocmai 
pentru că sunt amintiri, că sunt obligat 
să înghesui toată fericirea Craiovei mele 
în doar câţiva ani, din ’76 până în… ’84, 
cum zice Cârţu? ’89, cum am, uneori, 
sentimentul că a fost? Sau până-n toamna 
lui ’86, când, definitiv şi irevocabil, Craiova 
Maxima s-a stins, după ultimul mare 
triumf european, eliminarea Galatei lui 
Simovici, Prekazi, dar mai ales a uriaşului 
antrenor Jupp Derwall? Campion al 
Europei în 1980 cu Germania Federală şi 
finalist al Cupei Mondiale din ’82, când 
RFG-ul lui a pierdut doar în faţa Italiei 
lui Bearzot, Jupp Derwall a preluat apoi 
pe Galatasaray Istanbul şi a fost eliminat 
de golul lui… Biţă. Biţă, adus de urgenţă 
de la Electroputere, pentru a-l înlocui 
pe Cămătaru, plecat la Dinamo să ia 
Gheata de Aur… Biţă, despre care TRU 
scria în „Viaţa Studenţească”, apropo de 
eliminarea în acelaşi tur al Cupei Cupelor 
a lui Dinamo, cu Cămătaru titular, de către 

albanezii de la 17 Nentori Tirana: „N-o fi 
Biţă Cămătaru, dar Cămătaru ar vrea să fie 
Biţă!” Dacă tot amintesc însă de variantele 
de final ale epopeii Craiovei Maxima, ce-
ar fi să mă întorc şi la începutul filmului, 
în toamna lui ’82. Până la urmă, totul a 
început şi s-a sfârşit într-o toamnă. O 
toamnă şi apoi altă toamnă.

Cea mai puternică emoţie din toţi anii 
Maximei e una care traversează timpul 
şi vine nu de pe un stadion în care să 
mă aflu la vreun meci al Craiovei, ci din 
faţa televizorului nostru Diamant. E 29 
septembrie 1982. E abia primul tur din 
acea serie care avea s-o ducă pe Craiova, 
în primăvara anului următor, la câteva 
minute de finala Cupei UEFA. E seară şi 
e pauză la Florenţa, acolo unde Craiova 
trebuie să reziste în faţa Fiorentinei, fără să 
ia gol, încă o repriză. Cu două săptămâni 
în urmă, în chiar prima mea zi de liceu, 
pe 15 septembrie, tot aşa fusese la pauză: 
0-1, marcase argentinianul Daniel Bertoni, 
cu capul. Lung ieşise complet aiurea, în 
ultimul minut al reprizei şi campionul 
mondial din ’78 nu iertase. De altfel, 
Fiorentina avea patru campioni ai lumii 
în teren: căpitanul Argentinei, Daniel 
Passarella şi Bertoni, în ’78, Antognoni, 
conducătorul de joc al Italiei, campioană 
mondială cu două luni în urmă, în Spania, 
şi Graziani. Acum,la retur, înscrisese 
Antognoni, dintr-un penalty. Massaro 
plonjase artistic şi, vai, evident fals, 
Irimescu întinsese naiv piciorul stâng, în 
faţa lui, iar elveţianul Daina atât a aşteptat: 
penalty! A transformat Antognoni şi era 
abia minutul 12! În tur, în repriza a doua, 
cu 45.000 de oameni în spate, Craiova 
întorsese la 3-1, Ungureanu (55), Cârţu (72), 
Balaci (86). Şi mai nimeriserăm şi bara de 
două ori!

Acum, mă întorc, e pauză la Florenţa. 
E 0-1 şi suntem calificaţi la scorul ăsta, 

CRONICĂ

Stere Adamache, îngerul păzitor
  Material realizat de Marius Mitran
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dar vocea lui Cristian Ţopescu, care dă 
legătura acasă, e prea gravă ca să sper. Se 
aude bizar, ca printr-un tub, învăluită de 
celelalte voci, zeci de mii, care urlă: „Viola! 
Viola! Viola!” Ţopescu încheie: „Să sperăm 
că Universitatea va rezista în faţa acestui 
infern pe care mărturisesc că nu l-am mai 
văzut sau trăit nicăieri în viaţa mea, pe 
niciun stadion. Legătura acasă, revenim 
după pauză...” Brusc, meciul dispare şi mă 
trezesc cu alte imagini, simt că o mână 
nevăzută mă fixează înapoi în timp. Dacă 
închid pentru o clipă ochii, lumea e alta. 
Am iar 15 ani, răsfoiesc, de nervi, orarul pe 
care abia azi ni l-au dat de la şcoală, am 
mers la ore, două săptămâni, după unul 
provizoriu. Nu reţin nimic, oricum. Sunt 
la profilul mecanică, avem tot timpul 
matematică şi fizică, asta e tot ce percep. 
Nu e un avantaj pentru mine, dar nu am 
ce să mai fac. Poate că trebuie să plătesc 
pentru ca echipa să reziste în noaptea 
asta la Florenţa. Oricum, nu cred că vom 
rezista, aşa, fără un soi de sacrificii… Văd şi 
acum sufrageria unde mama a pus masa, 
ştie că în pauză se poate mânca. E timp. 
A prăjit nişte pulpe de pui, a făcut piure şi 
o salată mare. Tata nici nu priveşte masa, 
el, care e un gurmand. Eu sunt sus, pe 
tăblia fotoliului pat, cu genunchii la gură. 

Cu o oră în urmă mi-era foame. Sunt în 
clasa a noua, deci învăţ după-amiază, la 
Liceul Lazăr. Fac o oră şi jumătate până 
în Otopeni, cu tramvaiul 3 de la Cişmigiu, 
apoi cu 149 de la Casa Scânteii. Am ajuns 
în buza meciului şi am zis da când m-a 
întrebat mama dacă mănânc. Nu mănânc. 
Mama simte că e în neregulă ceva şi, ca 
întotdeauna, ştie să schimbe în bine. Mă 
simte pe mine. Înţeleg, dar în minte am tot 
felul de tâmpenii: dacă nu pun picioarele 
pe fotoliu un minut – nu luăm gol! Număr 
în gând: 1, 2, 3, 4... Pierd şirul. Reiau. Dacă 
nu mă uit la televizor un minut – iar 
rezistăm! 1, 2, 3, 4, 5, 6... Pierd. Mă uit. 
Pentru că mama s-a oprit în mijlocul 
camerei, cu un cuţit în mână, suspendată 
de admiraţie. Joacă teatru. Sau nu? După 
publicitate, două-trei minute, Cristiana 
Bota, crainica blondă, zâmbeşte larg şi 
anunţă: „Până la reluarea partidei de la 
Florenţa, dintre Fiorentina şi Universitatea 
Craiova, vă lăsăm în compania orchestrei 
conduse de James Last.” Şi iar zâmbet. 
Muzica pătrunde în sufragerie, uit de 
pariurile mele interioare, şi de piure, şi o 
stare de bine îmi alungă groaza de repriza 
a doua. Mama se întoarce, zâmbeşte şi 
zice... şi aici nu mai ţin minte exact. Ori ea a 
spus ambele variante, ori eu am suprapus 
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fraza de atunci cu alta. Muzica era 
impecabilă şi ea spune: „Asta e tema din 
Vânătoare tragică. Ori din Roma, orele 11.”

Înapoi la meci, cu o stare ciudată de 
eliberare de cârcei, de nervi şi de lacrimi 
ţinute în rezervă. Muzica lui James Last 
mă făcuse bine. Îl aud pe Cristian Ţopescu 
revenind, îi văd pe Lung – acela a fost 
meciul vieţii lui! – plutind peste toţi, pe 
Cămătaru, cu jambierele lăsate, târându-l 
efectiv pe Passarella după el, pe Balaci 
distrându-se cu Antognoni... Rezistăm. 
Când se termină, Ţopescu mulţumeşte 
Craiovei şi aminteşte că tribuna florentină 
a tăcut, în sfârşit. „Legătura acasă, 
noapte bună! Aici Florenţa, mulţumesc 
dumneavoastră pentru atenţie şi acestei 
mari echipe europene care s-a născut aici, 
în această seară. Încă o dată, aici Florenţa, 
legătura acasă, acolo unde ne întoarcem 
şi noi mâine, în jurul prânzului!” Tata e 
bucuros, zâmbeşte şi nu ştie să-şi exprime 
toată gloria de oltean învingător. Mama 
zice că nu crede. Cum, chiar au rezistat, 
cum ziceai tu? Vezi, mamă, păi veeezi?! 
Sunt vesel, toate îmi merg bine acum, 
repet la nesfârşit echipa, Lung, Negrilă, 

Tilihoi, Ştefănescu, Ungureanu, Ţicleanu, 
Donose, Balaci, Crişan, Cămătaru, Irimescu. 
Pe final, când mi-a fost cel mai frică, mai 
intraseră Geolgău în locul lui Ţicleanu şi 
Beldeanu în locul lui Crişan.

...Eu am rezistat. După 40 de ani, încă nu 
ştiu ce a cântat, în acea pauză, orchestra 
James Last: tema din „Vânătoare tragică”, 
o dramă scrisă de Michelangelo Antonioni, 
ori cea din „Roma, orele 11”? După ani 
şi ani, mă uit şi văd că, asta-i culmea, 
regizorul e acelaşi, Giuseppe De Santis. 
Primul e din ’47, al doilea din ’52. Cred 
totuşi că e „Vânătoare tragică”, pentru că 
e una din puţinele pelicule ale vremii care 
are menţionată şi muzica: compozitor 
Giuseppe Rosati.

Şi acum, când ştiu tot ce s-a întâmplat 
şi avea să se întâmple, cred că nu mă-nşel. 
Parcă aşa a spus. Apoi am mâncat. Mai 
aveam o oră până la miezul nopţii. Când 
am adormit, Ţopescu striga la Balaci să 
paseze, mama zâmbea, închizând ochii pe 
jumătate, ca întotdeauna, tata dădea să 
mă pupe, iar orchestra ăluia, James Last, a 
cântat până dimineaţă!

BULETIN INFORMATIV //  19 IULIE 2024

PAGINA 13



PAGINA 3

instatsport.com

vitalie.ciorici@instatsport.com
+40 759 100 011

Pentru demo sau ofertă 
ne puteți contacta la:

Soluții statistice și analitice pentru antrenori, jucători, 
scouteri, directori sportivi, ligi profesioniste, cluburi, 
federații

Platforma online InStat Scout cu video ale meciurilor

Rapoarte pentru meciurile proprii și echipele adverse

Rapoarte cu parametrii fizici ai jucătorilor

Servicii filmare și transmisiune online competiții 
sportivesportive

FOTBAL
BASCHET
FUTSAL
INSTAT TV



instatsport.com

vitalie.ciorici@instatsport.com
+40 759 100 011

Pentru demo sau ofertă 
ne puteți contacta la:

Soluții statistice și analitice pentru antrenori, jucători, 
scouteri, directori sportivi, ligi profesioniste, cluburi, 
federații

Platforma online InStat Scout cu video ale meciurilor

Rapoarte pentru meciurile proprii și echipele adverse

Rapoarte cu parametrii fizici ai jucătorilor

Servicii filmare și transmisiune online competiții 
sportivesportive

FOTBAL
BASCHET
FUTSAL
INSTAT TV


